
 

 
 
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA AMB CARÀCTER URGENT CELEBRADA PEL 
PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 27 DE DESEMBRE DE 2023 
 
Vacarisses, a 27 de desembre de 2023, essent les 10 hores del dia de la data i prèvia 
convocatòria realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió extraordinària amb caràcter urgent, els 
components del Consell Plenari Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb 
l'objecte de tractar i donar compliment a l’ assumpte comprès a l'ordre del dia. 

 

Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors 
 
Olga Serra Luque 
Paola Moral Ramírez 
Aitor Piqueras Rodes 
Jasone Mendizabal Mendizabal 
Debora Sancho Latorre 
Pere Casas Ardanaz  
Raúl Avilés Trabalón 
María Moreno Martínez 
Jesús Arasanz Castilla  
Isabel Fernández Donaire 
Juan Pablo Garrido Sánchez 
 
Excusa la seva presència el  senyor Iker Heredia Cuadra. 
 
Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dona fe de l'acte.  
 
 
 

O R D R E     D E L      D I A 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA 
 

1.1.- PROPOSTA RATIFICACIÓ DEL CARÀCTER URGENT DE LA CONVOCATÒRIA.-  

 
En virtut del què disposa l’article 5.6 del Reglament orgànic municipal, i articles 97.3 i 91.4 del 
Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, es proposa que s’apreciï la urgència del ple 
extraordinari. 

Sotmesa la proposta a votació s’aprova per unanimitat dels presents 

 V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x x x x x 

EN CONTRA           

ABSTENCIONS           

 

 



 

 

1.2.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ DE 
L’ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L’IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES.- 

Resultant que el Ple de l’Ajuntament, en sessió ordinària celebrada en data 26 d’octubre 2023, 
va aprovar inicialment l’expedient de modificació de les ordenances fiscals per l’exercici 2024, 
entre elles l’ordenança fiscal reguladora de l’Impost sobre béns immobles. 

Vist que, entre d’altres,  es va modificar  l’article 5.5. d’aquesta ordenança de l’IBI, amb la 
finalitat de reduir els percentatges de les bonificacions de concessió potestativa per les 
instal·lacions de plaques fotovoltaiques, passant del 50% al 15%. 

Resultant que l’expedient s’ha exposat al públic per termini de trenta dies, mitjançant anunci 
al tauló d’anuncis, E-Tauler i al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona amb data 08 de 
novembre de 2023 amb referència CVE202310146521. 

Vist que durant el termini d’exposició pública  s’han presentat les següents reclamacions i 
suggeriments:  

- Nº de registre d’entrada: 787/2023. Nom i cognoms: Raquel Muriana Illanes. 
“Bonificacions instal·lació plaques solars fotovoltaiques”. 

Considerant que l’expedient ha seguit la tramitació establerta a la legislació vigent 
esmentada.  

Considerant que les reclamacions formulades es basen en els següents motius:  

“Vist que l’ordenança fiscal número 1 en el seu article 5.5.b s’exposa la modificació de 
percentatge de bonificació al 15% sobre la quota de l’IBI ( en la vigent ordenança està al 50%). 
Tenint en compte la informació facilitada per l’Ajuntament de Vacarisses i la informació que 
constava a l’ordenança vigent durant l’exercici 2023 ha estat la de bonificació 50% sobre la 
quota de l’IBI i així s’ha traslladat als ciutadans que han tramitat la instal·lació i bonificació 
durant aquesta anualitat. Es sol·licita que es rectifiqui el percentatge de bonificació al 50% per 
tal de donar cabuda a les famílies afectades que han realitzat la instal·lació durant l’anualitat 
2023 i que per tant han previst aquesta bonificació em la despesa de la instal·lació.” 

Atès que es considera convenient rectificar el percentatge de bonificació aplicable a les 
instal·lacions fotovoltaiques mantenint el percentatge del 50% establert a la ordenança fiscal 
de l’any 2023, donat que la disposició transitòria no li es d’aplicació a aquelles instal·lacions 
de plaques sol·licitades l’any 2023 i encara pendents de concessió, atès que l’any 2024 seria 
el primer any  de meritació de l’impost  amb l’aplicació de la bonificació. 

Per aquest motiu, a aquestes sol·licituds presentades l’any 2023 els hi seria d’aplicació una 
bonificació del 15% de la quota, quan en el moment de fer la sol·licitud aquesta estava 
establerta a la ordenança fiscal en el 50%.  

 A la vista de tot el que s’ha exposat, es proposa al ple de la corporació l’adopció del següent  

ACORD 

    PRIMER.- Estimar les al·legacions Nº de registre d’entrada 787/2023 Nom i cognoms:  
Raquel Muriana Illanes “Bonificacions instal·lació plaques solars fotovoltaiques” , d’acord 
amb les consideracions exposades.  

SEGON.- Aprovar definitivament l’expedient de modificació de l’ordenança fiscal 
reguladora de l’Impost sobre Béns Immobles amb la finalitat de modificar l’article 5, 
beneficis fiscals de concessió potestativa o de quantia variable, concretament en el seu 
punt 5.b,  pel que fa les instal·lacions fotovoltaiques amb el següent text : 



 

    

 

  “Impost sobre Béns Immobles 

 
  Article 5.-  Beneficis fiscals de concessió potestativa o de quantia variable  

........................................................................................................................................................ 

 

 

 

b) En el cas d’instal·lacions fotovoltaiques, aquesta bonificació serà de fins al 50% sobre la quota 
i s’aplicarà durant 5 anys consecutius, a comptar des de la primera liquidació posterior a la 
presentació de la sol·licitud, i amb els següents condicionants: 

 
TERCER.- L’acord d’aprovació definitiva i el text de modificació de l’ordenança haurà de 
publicar-se al Butlletí Oficial de la Província  per a la seva vigència i impugnació 
jurisdiccional.  

QUART.- Notificar el present acord als interessats / a les interessades, amb indicació dels 
recursos que procedeixin.  

 

El Sr. Alcalde explica que es tracta de modificar el percentatge de bonificació que es va 
aprovar inicialment, que era del 15 %, pel percentatge del 50 %. Diu que l’objecte es que la 
gent que va demanar la bonificació l’any 2023 i que tenia les expectatives i va fer la inversió 
en la instal·lació quan la bonificació era del 50 % no es vegi aquest any perjudicada per la 
baixada d’aquest percentatge de bonificació.  

El Sr. Arasanz diu que està a favor i diu que el seu desig es que l’any vinent quedi com 
s’aprova ara.  

 

Sotmesa la proposta a votació s’aprova per unanimitat dels presents 

 V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x x x x x 

EN CONTRA           

ABSTENCIONS           

 

 

Essent les 10 hores i quatre minuts el senyor alcalde - president dona per finalitzada la sessió de 
la qual estenc la present acta i en dono fe firmant al peu  amb el  president. 
  
 
EL PRESIDENT,     EL SECRETARI, 
 
 
 
Antoni Masana i Ubach                                                 Joan Amengual i Tomé  
 


